
Het bespreken en vaststellen van de Voorjaarsnota is één van de belangrijkste politieke momenten op de agenda 
van de gemeenteraad. In de Voorjaarsnota staat hoe de gemeente de politieke wensen, ambities en ontwikkelingen 
kan realiseren binnen de daarvoor beschikbare fi nanciële middelen. Donderdagavond 4 juli vindt hierover het debat 
en de besluitvorming plaats. Op de volgende pagina’s geven onze 8 raadsfracties alvast een eerste reactie op de 
voorgestelde Voorjaarsnota. 

�  Planning en control cyclus
Binnen elke gemeente heb je te maken met een zogenaamde planning-en-
control cyclus, afgekort ook wel de P&C-cyclus genoemd. Met deze cyclus 
wordt inzichtelijk gemaakt in hoeverre de doelstellingen van de gemeente 
bereikt worden en welke (fi nanciële) middelen daarvoor nodig zijn. Het is 
wettelijk verplicht voor de gemeente om in het kader van deze P&C-cyclus 
elk jaar in ieder geval een begroting en jaarrekening te maken. Ter 
voorbereiding van de begroting wordt er meestal ook een Voorjaarsnota 
opgesteld. Maar wat houden deze documenten nu eigenlijk precies in?

1.Voorjaarsnota 
Hier start het proces! In dit document worden de kaders geschetst en de 
richting voor komend jaar bepaald. Het college van burgemeester en wet-
houders stelt een eerste versie van de Voorjaarsnota op. Vervolgens is 
de gemeenteraad aan de beurt. De raad mag wijzigingen voorstellen en 
nieuwe voorstellen doen. De behandeling van de Voorjaarsnota is voor 
de gemeenteraad dan ook hét moment om wensen aan te geven voor 
het volgende begrotingsjaar. Dat kan bijvoorbeeld door het indienen van 
moties en amendementen. Tijdens deze vergadering worden als het ware 
de zaadjes geplant.  

2. Begroting
In dit document wordt het geld verdeeld over verschillende programma’s 
en beleidsdoelen. De gemeenteraad verleent op die manier toestemming 
aan het college van B&W om ook daadwerkelijk geld uit te geven. Dit is 
voor de raad eigenlijk het moment om de zaadjes, geplant tijdens de 
Voorjaarsnota, te oogsten. De behandeling van de Begroting vindt 
meestal plaats in oktober/november.

3. Jaarstukken
De Jaarstukken zijn het sluitstuk van het fi nanciële jaar. Hier komt de 
controlerende taak van de gemeenteraad om de hoek kijken. Voor de 
raad zijn de Jaarstukken essentieel om te controleren of de beloftes 
die gemaakt zijn in de Begroting ook daadwerkelijk zijn nagekomen. 
Met behulp van de laatste Jaarstukken wordt de huidige fi nanciële 
situatie van de gemeente onder de loep genomen. Vervolgens kunnen 
aan de hand daarvan weer nieuwe prioriteiten worden gesteld, welke 
weer worden uitgewerkt in een Voorjaarsnota voor het jaar daarop. 
En daarmee is de P&C-cyclus rond!

�  Waarover gaat de Voorjaarsnota?
Het college van B&W heeft de Voorjaarsnota 2025 aangeboden aan de 
gemeenteraad. Op 4 juli neemt de raad hierover een besluit. Meestal bevat
de Voorjaarsnota de belangrijkste speerpunten uit het coalitieakkoord. 
Zo is er in deze Voorjaarsnota onder andere aandacht voor:

• Verkeersveiligheid;
• Openbaar groen;
• Participatie;
• Armoedebeleid;
• Onderwijs.

�  Over de raadsvergadering 

Het debat
Het debat op 4 juli bestaat uit 2 termijnen. Tijdens de eerste termijn 
voeren de fracties het woord en het college (burgemeester of wethouder) 
antwoordt of reageert. Tijdens de tweede termijn reageren de fracties op 
elkaar en op het college, waarna het college weer mag antwoorden. Bij 
een belangrijke vergadering als die over de Voorjaarsnota houden de 
raadsfracties meestal een uitgebreide eerste termijn, soms ook wel 
‘algemene beschouwingen’ genoemd.

Moties en amendementen
De behandeling van de Voorjaarsnota is voor de gemeenteraad hét 
moment om kaders te stellen en hun wensen uit te spreken voor de 
komende periode. Tijdens deze vergadering worden er dan ook traditioneel 
veel moties (opdrachten aan het college) ingediend. Wilt u weten welke 
moties er op 4 juli allemaal worden ingediend? Alle moties worden tijdens 
de vergadering bijgeplaatst op de website van de gemeenteraad.  

� kijk op 4 juli live mee!
Benieuwd naar het debat tussen de fracties? Volg dan op 
donderdagavond 4 juli vanaf 18.00 uur live de vergade-
ring. U kunt hier fysiek bij aanwezig zijn op de publieke 
tribune, in de Conferentiezaal van de DRU. Liever vanuit 
huis meekijken? Dan kunt u alles op de voet volgen via de 
website van de gemeenteraad. 

Voorjaarsnota 2025 

De Voorjaarsnota 2025 kunt u lezen op de website van de gemeenteraad
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�    Op de helft
Het is nu twee jaar na de verkiezingen en een kleine terugblik is wel 
op zijn plaats. Wat wilden we bereiken, hoever zijn we ermee en wat 
zit er nog in de pen? 

Eén van de belangrijkste dossiers was toch wel ‘Wonen’. Over het algemeen 
zijn dit langdurige processen omdat er nogal veel aan voorbereiding nodig is. 
Onderzoeken bijvoorbeeld, en participatie. We hebben vijf grote locaties aan-
gewezen en we komen op stoom. In Varsseveld worden op de Tuit begin 2025, 
naar verwachting, de eerste woningen gebouwd. Voor de plannen in Gendringen 
en Ulft (respectievelijk Lenteleven en Biezenakker) lukt het hopelijk ook in 2025. 
Na wat teleurstellingen in de verwachtingen, komen de eerste fl exwoningen er ook 
aan. Ondanks enkele uitdagingen tijdens het proces, realiseren we toch een serieus 

aantal. ‘Iedereen doet mee’ is ook een onderdeel van het 
coalitieprogramma. Het kostte veel inzet om bijvoorbeeld de 
energietoeslag te organiseren voor inwoners die het nodig 

hadden. Ook een nieuw minimabeleid is gerealiseerd. 
Alles benoemen wat er is bereikt kan hier niet. Zorgen 

zijn er ook. De kosten van jeugdzorg nemen 
bijvoorbeeld toe. Ook landelijk. Daarnaast zal de focus 
bij STOER meer op uitstroom moeten komen te liggen.

De toekomst
We barsten nog van de ambities op allerlei gebieden. Het uitvoeren 

van plannen gaat gewoon door. Het hele jaar hebben we al donkere 
wolken van de regen gezien. Op fi nancieel gebied zou dat ook maar 

zo kunnen gebeuren als het nieuwe kabinet niets wijzigt in de plannen 
voor de fi nanciering van gemeenten. Nu willen we daar nog niet te veel de 

focus op leggen. Dat zou ons alleen maar verlammen en treft ons eventueel pas 
vanaf 2026. Uit de jaarcijfers van 2023 blijkt dat we een fi nancieel gezonde gemeente 
zijn en dat willen we ook blijven. Er liggen nog voldoende plannen op de plank om 
mee aan de slag te gaan. Dat gaan we dus gewoon doen. Neem bijvoorbeeld de 
scholen: oplevering van de nieuwbouw in Gendringen van De Wijssel wordt in 2025 
verwacht. De Plakkenberg in Silvolde staat op de rol. In Varsseveld krijgt de Meeander 
uitbreiding met tijdelijke units in verband met de sluiting van de Knienenbult in 
Westendorp. Genoeg om vol goede moed aan de tweede helft te beginnen. 
.

�  De afgelopen jaren heeft de DorpEnPlattelandBeweging (DePB) zich 
regelmatig sceptisch uitgelaten over de fi nanciële ambities van dit college. 
In oktober 2022 gaf de wethouder aan dat er in 2023 geld uit de algemene 
reserves moest komen, maar daarna verwachtte de wethouder van 
fi nanciën overschotten. In 2024 en 2025 lijkt de begroting in evenwicht, 
maar het ‘ravijnjaar’ 2026 komt er aan. Met een verwacht tekort van ruim 
€7 miljoen is het tijd om toekomstige investeringen te heroverwegen. 

Samen met de gemeenteraad
Je zou verwachten dat het college met het oog op de toekomstige tekorten goed in 
overleg zou gaan met de gemeenteraad. Maar niets is minder waar: het college heeft al 
besloten welke investeringen 
op lange termijn worden door-
geschoven en welke investeringen 
doorgaan. En dat is vreemd, vindt de 
DorpEnPlattelandBeweging. In dit duaal 
stelsel is het immers de gemeenteraad 
die kaders stelt en het college opdracht 
geeft om iets te doen of niet te doen. 
Het college voert uit en de gemeenteraad 
controleert. 

Ambities bijstellen
Onze partij heeft al vaker aangegeven dat het ambitieniveau van de gemeente moet 
worden bijgesteld. Sommige plannen leggen een veel te groot beslag op de begroting. 
Neem bijvoorbeeld de plannen rond het DRU-complex, Landschapspark Oude IJssel en 
een aanpassing aan het gemeentehuis. Projecten die vele tientallen miljoenen euro’s 
gemeenschapsgeld kosten. 
Het college heeft kennelijk al pas op de plaats gemaakt met de plannen rond de DRU en 
het gemeentehuis. De verwachting is dat de rijksoverheid niet over de brug komt met 
extra geld voor de gemeenten. Doorgaan betekent dan dus een grote lastenstijging voor 
onze inwoners. Eindelijk komt nu het besef dat het zo niet kan doorgaan en de bomen 
niet tot aan de hemel reiken.

Uiteraard moet dit college haar wettelijke taken blijven uitvoeren. DePB stelt voor om 
alles op een rijtje te zetten en helder te maken wat dit kost. Dan weet je ook wat er nog 
overblijft om te investeren. En ga dan met de gemeenteraad in overleg welke keuzes er 
gemaakt moeten worden. Het besef dat het zo niet kan doorgaan is er gelukkig nu wel.

“ We komen op stoom”
Frank Aaldering, fractievoorzitter Lokaal Belang

“  Eindelijk komt het besef… 
zo kan het niet doorgaan!”
Herman Vreeman,  
fractievoorzitter DorpEnPlattelandBeweging

�            Meer over Lokaal Belang in gemeente 
Oude IJsselstreek? Kijk op lokaalbelang.info
of scan de QR code

�      Meer over DorpEnPlattelandBeweging in 
gemeente Oude IJsselstreek? Kijk op 
dorpenplattelandbeweging.com of scan de QR code
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�  Met de Voorjaarsnota kijkt de gemeenteraad vooruit naar het jaar 2025. 
Wat staat ons fi nancieel gezien te wachten in het nieuwe jaar? Vergeleken 
met de situatie in de wereld waar oorlog en geweld voortduren, mensen 
op de vlucht slaan en een wereldwijde onrust toeneemt, lijkt het alsof 
de problemen die gemeld worden minder ernstig zijn. En dat is ook zo. 
Maar het piept en kraakt binnen de gemeentefi nanciën en er pakken zich 
donkere wolken samen bij de presentatie van deze Voorjaarsnota. Van raad 
en college is behendige stuurmanskunst nodig om de komende jaren een 
sluitende begroting te kunnen presenteren. 

Er heerst al lange tijd onzekerheid over de ontwikkeling van de belangrijkste 
inkomstenbron van de gemeente: de uitkering uit het gemeentefonds. Het 
demissionaire Kabinet heeft wel wat van die onzekerheid kunnen wegnemen maar 
zeker niet voldoende.

Geen knaken? Geen taken!
De koepelorganisatie van alle gemeenten, de Vereniging van Nederlandse Gemeenten 
(VNG), zal stevig in gesprek gaan met het nieuwe Kabinet en proberen af te spreken 
meer geld beschikbaar te stellen. Of anders, zoals in veel gemeenten nu al hardop 
wordt gezegd, ‘Geen knaken? Geen taken!’. De kans dat die gesprekken goed zullen 
verlopen is zeker aanwezig, maar ook onvoorspelbaar. Doet het nieuwe Kabinet niets? 
Dan komen we, net als veel andere gemeenten, in de problemen.

De tekorten in 2024 en 2025 zullen wellicht nog wel gecompenseerd kunnen worden 
vanuit de algemene reserve. Maar vanaf 2026 zijn er drastische maatregelen nodig als 
de begroting sluitend moet worden.

De PvdA-fractie vindt het terecht dat het college op dit moment geen 
bezuinigingsmaatregelen voorstelt en vast wil houden aan de koers vanuit het 
coalitieprogramma en zoveel mogelijk uitvoering te geven aan vastgesteld beleid. 

Natuurlijk is het noodzaak om nu na te denken over mogelijke maatregelen. Of in 
gewoon Nederlands: nadenken over bezuinigingen. Zeker geen eenvoudige opgave 
en daar zullen we in goed overleg met elkaar moeten uitkomen. Voor de PvdA staat 
daarbij voorop dat we rekening houden met inwoners die het niet breed hebben, en 
daar hebben we er in onze gemeente verhoudingsgewijs veel van.

Willie Oort-Löwenthal, 
fractievoorzitter PvdA

“ De tering naar 
de nering?”

�
In de Voorjaarsnota staat hoe de gemeente de politieke wensen, 
ambities en ontwikkelingen kan realiseren binnen de daarvoor 
beschikbare fi nanciële middelen. 

�  In onze gemeente gaan we begin juli de Voorjaarsnota behandelen in 
de gemeenteraad. In de Voorjaarsnota kijken we, in tegenstelling tot de 
Jaarstukken, vooruit naar wat ontwikkelingen gaan betekenen voor het 
lopende begrotingsjaar en de komende begrotingsjaren.

  
Ook wordt er antwoord gegeven op drie belangrijke vragen:
1. Wat wilden we bereiken? (maatschappelijke effecten/doelen)
2.  Wat hebben we daarvoor gedaan?
3.  Wat heeft het gekost?

Deze vragen komen terug in de programmaverantwoording die bestaat 
uit vijf programma’s:
1. De gemeente waar het goed wonen is;
2.  De leefbare gemeente;
3.  De werkende gemeente;
4.  De dienstverlenende gemeente;
5.  Bedrijfsvoering.

Voor het CDA is het belangrijk dat 
de inwoners in al deze programma’s 
centraal staan en dat de ‘jus’ van de 
samenleving niet aangetast wordt. Onder 
de ‘jus’ in de samenleving verstaan we 
bijvoorbeeld de verenigingen, sportclubs 
en vrijwilligersorganisaties. Er is al 
heel veel bereikt in onze gemeente 
op het gebied van duurzaamheid er 
natuurbeheer. Ook zijn we een mooie, 
inclusieve gemeente waar eenieder kan 
meedoen. Toch moeten we een aantal 

aspecten niet uit het oog verliezen. We zijn een dienstverlenende gemeente; dat is 
immers één van de taken van de gemeente, maar toch wordt daar door onze inwoners 
weleens aan getwijfeld. Een veel gehoorde opmerking is ‘er komen steeds meer 
regeltjes bij, en zo is het niet meer leuk om iets te organiseren, want we krijgen niet 
of nauwelijks ondersteuning’. Dat is niet waar we de komende jaren op moeten willen 
inzetten: we moeten een leefbare gemeente blijven, voor jong en oud.

En dan komen we natuurlijk bij de fi nanciële kant: is het allemaal nog wel te betalen? 
Wanneer we doordacht en met beleid te werk gaan, kunnen we zeker onze mooie 
gemeente leefbaar houden en de ambities die we hebben vormgeven.

Het CDA zal altijd positief ingesteld blijven en kijken en luisteren naar de inwoners. 
Wij vinden het heel belangrijk dat Oude IJsselstreek een gemeente is waar het goed, 
veilig en gezellig wonen is.

Kijk ook eens op de website van de gemeente naar de Voorjaarsnota of bezoek 
eens een fractievergadering. U bent van harte welkom.

“  Een leefbare 
gemeente blijven, 
voor jong en oud”

�        Meer over de PvdA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op oudeijsselstreek.pvda.nl of scan de QR code

�        Meer over het CDA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op www.cda.nl/gelderland/oude-ijsselstreek of 
scan de QR code

Jeanette Elstak,  
fractievoorzitter CDA



�  De mens voorop!
Het zittende, demissionaire kabinet had het al aangekondigd en in 
het hoofdlijnenakkoord van de nieuwe coalitie wordt het nog een keer 
bevestigd: de komende jaren gaat er fors bezuinigd worden op het 
zogenoemde gemeentefonds. Gemeenten krijgen dus fors minder geld 
vanuit de Rijksoverheid om hun kerntaken uit te kunnen voeren.

Dit baart PRO! zorgen. Ongeveer de helft van de gemeentelijke begroting bestaat 
uit het sociaal domein. Zorg voor mensen dus. De Wmo, de Jeugdwet en de 
Participatiewet, maar ook de Wet Gemeentelijke Schuldhulpverlening, worden door 
de gemeenten uitgevoerd. En juist op deze wetten is door de Rijksoverheid al jaren 
keihard bezuinigingsbeleid uitgevoerd. Nóg meer bezuinigen op het gemeentefonds 
betekent dat gemeenten keuzes moeten gaan maken. PRO! wil graag blijven 
investeren in het sociaal domein. De mens voorop!

PRO! wil inzetten op preventie, waardoor er in de (nabije) toekomst minder mensen 
gebruik moeten maken van zorg, (bijzondere) bijstand en schuldhulpverlening. Denk 
hierbij aan samenwerkingen met scholen om te werken aan problemen als de mentale 
gezondheid van onze jeugd. Maar ook de vergrijzende bevolking verdient aandacht 
door bijvoorbeeld te investeren in beweegtuinen.

PRO! heeft de afgelopen jaren ingezet op 
eenvoudiger en doelmatiger minimabeleid en dit 

beleid is ook verwezenlijkt. De komende jaren willen we blijven inzetten 
op toegankelijke hulpverlening voor mensen met fi nanciële problemen. 

Onze eigen ambtenaren kunnen hier een belangrijke, signalerende rol in 
spelen. STOER is wat PRO! betreft niet alleen een sociale dienst die bijstand 

verstrekt, maar ook de organisatie die mensen, waarvan het vermoeden bestaat 
dat ze in fi nanciële problemen kunnen komen, bij de arm neemt. Voorkómen dat 
iemand in een schuldsaneringtraject komt is een mes dat aan twee kanten snijdt. 
Het betekent namelijk niet alleen dat voorkomen wordt dat een gezin een vreselijke 
periode tegemoet gaat; het betekent ook dat de gemeente veel minder hoeft te 
betalen aan dure schuldsaneringstrajecten. 

Kortom, de komende jaren zullen we wat PRO! betreft als gemeente de hand op de 
knip moeten houden. Geen dure investeringen die nog wel even kunnen wachten, 
maar investeren op mensen. “De mens voorop” is het thema voor PRO! voor de 
komende jaren.

“    Voorkomen is 
beter dan genezen”

Gülden Siner-Sir, fractievoorzitter PRO!

“ Nieuwe ambities 
gaan de ijskast in”

Rens Spijkers, fractievoorzitter VVD

“Voorzichtig zijn met nieuwe ambities”

“PRO! wil graag blijven investeren 
in het sociaal domein. De mens voorop!”

�        Meer over de VVD in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op oudeijsselstreek.vvd.nl of scan de QR code

�  IJskast gezocht
Het bekendste woord van afgelopen formatieperiode in de landelijke 
politiek is waarschijnlijk de ‘ijskast’. Deze ijskast staat symbool voor de 
plannen die de formatietafel niet hebben gehaald, of ten minste niet hebben 
overleefd. En het lijkt erop dat wij in Oude IJsselstreek onze eigen ijskast 
nodig gaan hebben. Om totaal andere redenen, want we gaan immers niet 
formeren. Maar voor ons ligt een Voorjaarsnota waarin heel erg duidelijk 
wordt dat we vanwege onze fi nanciële positie niet alle plannen en ambities 
die er liggen kunnen gaan uitvoeren.

Minder geld naar de gemeentes
De context van deze situatie is het al vaker benoemde ravijnjaar. Vanaf 2026 gaat er 
minder geld naar alle gemeentes in Nederland. Daar moeten we nu al op anticiperen. 
De Voorjaarsnota 2025 is de eerste opmaat naar onze begroting voor 2025. Juist 
omdat er dus vanaf 2026 fi nancieel andere tijden aankomen, is het cruciaal om in 
ieder geval de begroting voor 2025 sluitend te krijgen. En door een aantal tegenvallers 
lijkt dat op dit moment zelfs al zeer moeilijk. 

Minder ambities
Ons college zegt dat het de insteek is om vast te houden aan de koers van het 
coalitieakkoord en uitvoering te blijven geven aan de huidige ambities, maar wel 
voorzichtig te zijn met nieuwe ambities. De VVD heeft deze lijn afgelopen periode 
gesteund, want paniek heeft weinig nut en een bezuiniging maak je niet zomaar

weer ongedaan. Maar als het aan de VVD had gelegen, dan waren we de 
afgelopen jaren wat zuiniger geweest met onze ambities, en hadden we gewoon 
veel minder fi nancieel risico willen nemen. Dan hadden we de huidige uitdagingen 
veel gemakkelijker kunnen opvangen. 

Tijd om keuzes te gaan maken
Nu lijkt het geld langzaam op, en dat terwijl er juist echt fl inke uitdagingen op ons 
afkomen. We moeten dus keuzes gaan maken. Wat de VVD betreft betekent dat 
meer dan alleen ‘voorzichtig zijn met nieuwe ambities’. Nieuwe ambities gaan 
de ijskast in en tijd steken in dure ambities zoals een museum en een nieuw 
gemeentehuis kan op dit moment volgens ons absoluut niet.

�      Meer over PRO! in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op pro-oij.nl/ of scan de QR code



�  Bij de Europese verkiezingen stemde Oude IJsselstreek in een ruime 
meerderheid centrum-rechts en trok de PVV de meeste kiezers. Tegen 
deze achtergrond bespreekt de gemeenteraad de Voorjaarsnota en de 
Jaarrekening van het voorgaande jaar.

Dat ziet er lang niet allemaal even positief uit. De fi nanciële positie van 
alle gemeentes is zorgwekkend, vooral doordat vanuit het rijk minder geld 
beschikbaar is dan eigenlijk nodig is om de taken van de gemeente uit te 
voeren. Oude IJsselstreek heeft al eerder de eindjes aan elkaar geknoopt, 
door een beroep te doen op de spaarpot van de gemeente, de algemene 
reserve, en door geld van de bank te lenen. Met meer lenen of een verder 
beroep op de reserves moet, volgens ADA, voorzichtig worden omgegaan.

Slechts een klein deel van de inkomsten van de gemeente komt uit de lokale 
belastingen en heffi ngen. Die zijn dit jaar al extra verhoogd, maar wat ADA 
betreft ligt de oplossing niet in een nog verdere verhoging van de woonlasten.

Gewoon doorgaan kan niet meer
Er zal daarom een keuze moeten worden gemaakt waarbij goede plannen 
niet allemaal tegelijk worden uitgevoerd en sommige zaken misschien 
helemaal niet zouden moeten doorgaan.

Wat ADA betreft is dit geen tijd om na te denken over de bouw van een 
nieuw gemeentehuis of je blind te staren op mooie idealen en harde doelen 

op het gebied van CO2 of stikstof. Er moet een heldere keuze worden gemaakt 
over datgeen wat voor de inwoners van belang is.

ADA kiest dan voor het voorkomen van verdere vertraging in het woningbouw-
programma, het stimuleren van de bedrijvigheid en de voorlopige handhaving 
van de vele sociale regelingen.

Het woord “voorlopig” wordt hier gebruikt, omdat het niet zo zou moeten zijn dat 
de gemeente inkomensbeleid heeft en pleisters plakt waarmee, noodzakelijkerwijs, 
inwoners met een minimuminkomen worden bijgespijkerd. De nieuwe coalitie in 
Den Haag zou de beloften over bestaanszekerheid moeten waarmaken, bijvoorbeeld 
door het minimumloon te verhogen. 

Openheid en bescherming van de rechtsstaat
Voor het andere Haagse doel, het bevorderen van goed bestuur, zou ADA willen 
dat wij in Oude IJsselstreek het juiste voorbeeld geven door goed samen te werken 
bij moeilijke beslissingen, en inwoners en raadsfracties voldoende te informeren 
en in een vroeg stadium erbij te betrekken.

“ Tijd voor keuzes die 
voor de inwoners 
van belang zijn.”

Richard de Lange, fractievoorzitter ADA

�        Meer over ADA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op www.ada-politiek.nl of scan de QR code

“ Zwaar weer”
Camiel Vanderhoeven, fractievoorzitter D66

�        Meer over D66 in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op d66.nl/oude-ijsselstreek/of scan de QR code

�  De gemeente komt de komende jaren fi nancieel in zwaar weer terecht. 
Vanaf 2026 krijgen we fors minder geld van het Rijk om onze taken mee 
te vervullen. Het resultaat is dat we jaarlijks 7,5 miljoen tekort zullen 
komen. U begrijpt dat dat niet vol te houden is. En mocht u soelaas 
verwachten van de nieuwe regering, dan zou u wel eens van een koude 
kermis thuis kunnen komen.

Hoofdlijnenakkoord
In het hoofdlijnenakkoord dat PVV, 
VVD, NSC en BBB gesloten hebben 
worden veel verwachtingen ten 
aanzien van gemeentes uitgesproken, 
maar over extra middelen wordt 
niet gerept. Integendeel: allerlei 
bezuinigingen zijn al ingeboekt die 
deels bij de gemeente vandaan zullen 
moeten komen. Zo wordt er bezuinigd 
op de bijstand en op de zorg. Door 
een aantal ‘specifi eke uitkeringen’ 
(SPUK) over te hevelen naar de algemene bijdrage krijgt de gemeente wat meer 
bestedingsvrijheid, maar ook deze overheveling gaat met een bezuiniging gepaard.

.
Keuzes
Er zullen daarom keuzes gemaakt moeten worden. Een tekort van 7,5 miljoen is 
ongeveer 5,5% van de totale begroting van de gemeente. Echter is het overgrote 
deel van onze begroting, ik schat zo’n 80% of meer, vastgelegd in onze wettelijke 
taken, waarin we niet kunnen snijden. De pijn moet dus komen uit dat deel van onze 
begroting dat we als gemeente zelf invullen, en waarmee we de samenleving een 
beetje ‘jus’ proberen te geven. Dat stelt ons voor schier onmogelijke keuzes. Gaan we 
bezuinigen op onze minimaregelingen of op sportaccommodaties? Op groen in de 
wijk of op onderwijshuisvesting? Op een toekomstbestendig buitengebied of op onze 
jongerenwerkers? Draconische keuzes waarvan de effecten moeilijk te overzien zijn.

Gemeenteraad
Eén ding dat wel zeker is, is dat niet iedereen dezelfde keuzes zal willen maken. 
Tegenstellingen zullen zichtbaarder worden, en de emoties in de gemeenteraad 
zouden weleens op kunnen lopen. Ik hoop dat we als raad elkaar daarbij niet 
verliezen, en voor ogen blijven houden dat ook die ander de politiek in is gegaan 
om de belangen van onze inwoners te dienen. Kortom, ik hoop dat het ons lukt 
om weg te blijven bij de lelijke kanten van de politiek waarvan we wereldwijd 
helaas al genoeg voorbeelden kunnen zien.


